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P R O T O K Ó Ł    NR 2/2024 

z posiedzenia Senatu Uniwersytetu Rolniczego im. Hugona Kołłątaja w Krakowie 

w dniu 20 marca 2024 roku 

 

 

Obecni: 

dr hab. inż. Sylwester Tabor, prof. URK  Rektor 

prof. dr hab. inż. Agnieszka Filipiak-Florkiewicz Prorektor ds. Nauki 

prof. dr hab. inż. Andrzej Lepiarczyk   Prorektor ds. Ogólnych 

prof. dr hab. inż. Andrzej Sechman   Prorektor ds. Współpracy z Zagranicą 

dr hab. inż. Andrzej Bogdał, prof. URK  Prorektor ds. Kształcenia 

dr hab. inż. Andrzej Krasnodębski, prof. URK  przedst. naucz. akad. WR-E 

prof. dr hab. inż. Marcin Pietrzykowski  przedst. naucz. akad. WL, Dziekan  

prof. dr hab. inż. Jarosław Socha  przedst. naucz. akad. WL, Koord. Dysc.  

dr hab. inż. Paweł Tylek, prof. URK  przedst. naucz. akad. WL 

prof. dr hab. Dorota Zięba-Przybylska  przedst. naucz. akad. WHiBZ, Dziekan 

prof. dr hab. inż. Barbara Tombarkiewicz   przedst. naucz. akad. WHiBZ 

prof. dr hab. inż. Piotr Herbut  przedst. naucz. akad. WIŚiG, Koord. Dysc. 

dr hab. inż. Leszek Książek, prof. URK  przedst. naucz. akad. WIŚiG, Dziekan 

prof. dr hab. inż. Edward Kunicki   przedst. naucz. akad. WBiO, Dziekan 

prof. dr hab. inż. Andrzej Kalisz  przedst. naucz. akad. WBiO  

prof. dr hab. inż. Sławomir Kurpaska  przedst. naucz. akad. WIPiE, Dziekan 

dr hab. inż. Urszula Malaga-Toboła, prof. URK  przedst. naucz. akad. WIPiE 

prof. dr hab. Aleksandra Duda  przedst. naucz. akad. WTŻ, Dziekan  

dr hab. inż. Marcin Łukasiewicz, prof. URK  przedst. naucz. akad. WTŻ, Koord. Dysc. 

dr hab. wet. Zbigniew Arent, prof. URK  przedst. naucz. akad. UCMW, Koord. Dysc. 

dr inż. Zenon Podstawski   przedst. poz. naucz. akad. WHiBZ 

dr hab. inż. Zbigniew Siejka, prof. URK  przedst. poz. naucz. akad. WIŚiG 

dr inż. Maciej Gliniak, prof. URK  przedst. poz. naucz. akad. WIPiE 

dr inż. Maria Walczycka  przedst. poz. naucz. akad. WTŻ  

mgr Marta Janda-Pająk  przedst. poz. naucz. akad. jedn. ogólnou. 

mgr inż. Anna Tyrała  przedst. prac. nieb. naucz. ak. 
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mgr inż. Anna Gibowska-Sikora  przedst. prac. nieb. naucz. ak. 

mgr Aleksander Sokół  przedst. prac. nieb. naucz. ak. 

mgr inż. Karolina Staszel-Szlachta  przedst. URSD 

Przemysław Starzec     przedst. studentów WL  

Miłosz Opala      przedst. studentów WIPiE  

Jakub Daraż      przedst. studentów UCMW  

 

 

Z głosem doradczym: 

prof. dr hab. inż. Bogdan Kulig   Dziekan WR-E 

prof. dr hab. lek. wet. Kazimierz Tarasiuk  Dyrektor UCMW UJ-UR 

mgr Marcin Gałan     Kanclerz 

mgr Maciej Oleksiak     Kwestor 

dr inż. Joanna Stabryła    Przewodnicząca NSZZ „S” 

mgr Danuta Ignacok     Przedstawiciel ZZ PNNA  

 

Zaproszeni: 

mgr Ewa Weyssenhoff    Radca Prawny 

dr inż. Izabella Majewska    Rzecznik prasowy  

dr Szymon Sikorski      Pełnomocnik – asystent Rektora  

mgr Paweł Jakubiec     Dyrektor Biblioteki Głównej 

dr Krzysztof Duda     Przewodniczący Rady Uczelni 

dr hab. inż. Andrzej Wałęga, prof. URK  Redaktor naczelny Wydawnictwa URK 

 

Nieobecni – usprawiedliwieni: 

dr hab. inż. Tomasz Zaleski, prof. URK  przedst. naucz. akad. WR-E 

dr inż. Aleksandra Płonka, prof. URK  przedst. poz. naucz. akad. WR-E 

dr hab. inż. Bartłomiej Bednarz  przedst. poz. naucz. akad. WL  

dr hab. inż. Monika Bieniasz, prof. URK  przedst. poz. naucz. akad. WBiO 

prof. dr hab. inż. Zygmunt Kowalski   Dyrektor Szkoły doktorskiej 

dr inż. Tomasz Czech, prof. URK   Dyrektor CTT 
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Nieobecni – nieusprawiedliwieni: 

Anna Babicz  Przewodnicząca URSS 

Mateusz Orczyk     przedst. studentów WIŚiG  

Paweł Iłczyk      przedst. studentów WTŻ  

Katarzyna Jurczyk     przedst. studentów WTŻ 

dr hab. inż. Piotr Kacorzyk, prof. URK Przewodniczący ZNP 

 

************* 

 

P o r z ą d e k   o b r a d: 

 

1. Otwarcie posiedzenia Senatu. 

2. Informacje: 

a) Rektora, 

b) Prorektorów, 

c) Dziekanów. 

3. Przyjęcie sprawozdania Rady Uczelni z działalności w 2023 r. 

 

4. Nadanie tytułu doktora honoris causa Uniwersytetu Rolniczego im. Hugona Kołłątaja  

w Krakowie prof. Jerzemu Zawistowskiemu z Uniwersytetu Brytyjskiej Kolumbii  

w Vancouver (Kanada). 

 

5. Nadanie tytułu doktora honoris causa Uniwersytetu Rolniczego im. Hugona Kołłątaja  

w Krakowie prof. Wernerowi Praznikowi – emerytowanemu profesorowi z University of 

Natural Resources and Life Sciences (BOKU), Wiedeń (Austria). 

 

6. Opinia w sprawie wniosków o przyznanie Medalu za Długoletnią Służbę. 

 

7. Opinia w sprawie wniosków o nadanie Medalu Komisji Edukacji Narodowej. 
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8. Nowelizacja Uchwały Senatu nr 2/2024 w sprawie powołania Uczelnianej Komisji 

Wyborczej na kadencję 2024–2028. 

 

9. Określenie zasad rekrutacji do Szkoły doktorskiej Uniwersytetu Rolniczego im. Hugona 

Kołłątaja w Krakowie. 

 

10. Ustalenie programu studiów na kierunku: finanse i rachunkowość, studia I stopnia, profil  

ogólnoakademicki, studia stacjonarne od roku akademickiego 2024/2025. 

 

11. Ustalenie programu studiów na kierunku: ochrona bioróżnorodności, studia I stopnia, profil  

ogólnoakademicki, studia stacjonarne od roku akademickiego 2024/2025. 

 

12. Ustalenia  programu studiów podyplomowych pn. Siedliskoznawstwo, od roku 

akademickiego 2024/2025. 

 

13. Przyjęcie sprawozdania z działalności Wydawnictwa Uniwersytetu Rolniczego w Krakowie 

za lata 2021-2023. 

 

14. Opinia w sprawie przekształcenia jednostki międzyuczelnianej Uniwersyteckie Centrum 

Medycyny Weterynaryjnej UJ-UR w jednostkę ogólnouczelnianą Uniwersyteckie Centrum 

Medycyny Weterynaryjnej.  

 

15. Zatwierdzenie protokołu z posiedzenia Senatu w dniu 31 stycznia 2024 r. oraz protokołu  

z elektronicznego głosowania w dn. 14 lutego 2024 r. 

 

16. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

 

************* 

 

Ad 1 

Rektor przedstawił porządek obrad, który został jednomyślnie przyjęty. 
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Ad 2 

Rektor poinformował, że w okresie od ostatniego posiedzenia Senatu zmarł dr Andrzej Kostuch 

– emerytowany pracownik Katedry Chemii. Senat uczcił jego pamięć chwilą ciszy. 

 

Rektor wręczył list gratulacyjny prof. Annie Lenart-Boroń, której Prezydent RP nadał tytuł 

profesora nauk rolniczych w dyscyplinie rolnictwo i ogrodnictwo. 

prof. Anna Lenart-Boroń podziękowała za otrzymane gratulacje. Dodała, że jest jej bardzo 

przyjemnie móc uczestniczyć w posiedzeniu Senatu. Podziękowała wszystkim, którzy 

przyczynili się do otrzymania tego tytułu. Podziękowała dziekanowi za wsparcie zarówno  

w trudnych jak i miłych chwilach na tej drodze.  

 

Rektor poinformował, że:  

 5 marca br. otwarto Centrum Innowacji oraz Badań Prozdrowotnej i Bezpiecznej 

Żywności przy ul. Balickiej. Przybyło bardzo dużo przedsiębiorców, którzy mamy 

nadzieję będą z nami współpracować przy realizacji projektów w tym Centrum. 

Podziękował kierownikom laboratoriów, którzy wyposażyli te laboratoria w odpowiedni 

sprzęt i zaprezentowali go gościom podczas otwarcia. Poprosił prof. Aleksandrę Dudę –  

Dziekan Wydziału Technologii Żywności oraz prof. Sławomira Kurpaskę – Dziekana 

Wydziału Inżynierii Produkcji i Energetyki o przekazanie podziękowań tym 

pracownikom. Podziękował dr hab. inż. Annie Ptaszek, prof. URK – Dyrektor CIBPiBŻ za 

przygotowanie Centrum i możliwość jego zwiedzenia, co pokazało skalę tego 

przedsięwzięcia, oraz prof. Agnieszce Filipiak-Florkiewicz – Prorektor ds. Nauki za 

ogrom włożonej pracy w powstanie tego Centrum, dzięki czemu możemy się chwalić 

nim i jego walorami; 

 9 marca br. odbyło się 20-lecie Chóru Uniwersytetu Rolniczego w Krakowie. 

Podziękował dr Joannie Gutowskiej-Kuźmicz – Dyrygent Chóru. Uroczystość była ucztą 

dla zmysłów. Opinie ze środowiska muzycznego są niesamowicie przychylne. Bardzo 

dobrze odnosi się tu cytat z Goethego, którym Anna Dymna rozpoczęła koncert 

finałowy 9. Festiwalu Zaczarowanej Piosenki im. Marka Grechuty w 2013 r. „Gdzie 

słyszysz śpiew, tam idź, tam dobre serca mają. Źli ludzie, uwierz mi, ci nigdy nie 

śpiewają”; 
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 podczas targów Agrotech i Las-Expo 2024 Statuetki AGROIMPULS za innowacyjne 

rozwiązanie techniczne DesiGate, czyli urządzenie do dezynfekcji przedmiotów 

codziennego użytku, narzędzi, bagaży, warzyw, owoców itp. i podjęcie się jego 

wdrożenia otrzymał zespołu konstruktorów z Wydziału Inżynierii Produkcji i Energetyki 

pod kierownictwem dr. inż. Macieja Gliniaka, prof. URK; 

 zespół naukowców z Katedry Gospodarki Przestrzennej i Architektury Krajobrazu oraz 

Katedry Ekologii i Hodowli Lasu uzyskał finansowanie Projektu Investigating the Role of 

GREENery to Improve Climate Resilience, Water, Soil and Air QUALity in Dense Urban 

Fabric (GREENQUAL)  w międzynarodowym konkursie (EIG) Concert-Japan 10. 

Pogratulował osiągnięcia. Realizować będą go wspólnie przedstawiciele 4 jednostek,  

a koordynatorem głównym projektu jest dr. Viktória Sugár (Óbuda University, Węgry). 

Rolą zespołu URK będzie m.in. analiza dostępności zieleni miejskiej Krakowa, 

Budapesztu i Osaki oraz badania stanu gleby miejskich terenów zieleni. Projekt będzie 

finansowany ze środków Narodowego Centrum Badań i Rozwoju; 

 dr Justyna Barczyk-Ciuła z Wydziału Rolniczo-Ekonomicznego otrzymała nagrodę za 

pracę doktorską związaną z samorządem terytorialnym w Konkursie im. Marszałka 

Marka Nawary. Pracę doktorską pt.: „Przedsiębiorczość w strefie oddziaływania 

Krakowskiego Obszaru Metropolitalnego” przygotowała pod opieką dr. hab. Tomasza 

Wojewodzica, prof. URK oraz dr. hab. Wojciecha Sroki, prof. URK; 

 dr hab. inż. Aneta Koronowicz, prof. URK; dr Anna Wisła-Świder, prof. URK; dr hab. inż. 

Marek Sady, prof. URK z Wydział Technologii Żywności oraz prof. Piotr Micek  

z Wydział Hodowli i Biologii Zwierząt wzięli udział w seminarium poprzedzającym 

oficjalne spotkanie prezydentów RP oraz Kenii z Ministrem Rolnictwa Kenii, a także 

przedstawicielami pozostałych ministerstw, uczelni kenijskich oraz biznesu. 

Sprawozdanie z tego wyjazdu przedstawią jutro w Kancelarii Prezydenta RP, gdzie 

odbędzie się posiedzenie Rady ds. Rolnictwa. Zaprezentują efekty spotkania i dalsze 

możliwości współpracy. Z tego co wie, w Kenii mamy możliwość uczestniczenia  

w projekcie, który będzie dotyczył funkcjonowania laboratorium mikrobiologicznego na 

rzecz już utworzonych jednostek, w tym nowopowstającej biogazowni. Cały projekt 

będzie dotyczył przedsięwzięć związanych z produkcją i przetwórstwem mleka; 
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 studia na kierunku sztuka ogrodowa zostały docenione przez Kapitułę nagrody „Studia  

z Przyszłością”. Podziękował prof. Bożenie Pawłowskiej oraz prof. Edwardowi 

Kunickiemu – Dziekanowi Wydziału Biotechnologii i Ogrodnictwa za zaangażowanie; 

 Prorektor ds. Kształcenia, dr hab. inż. Andrzej Bogdał, prof. URK oraz dyrektor Zespołu 

Szkół Ogólnokształcących nr 9 w Krakowie mgr Paweł Samborski podpisali 

porozumienie o współpracy. Celem umowy jest m.in. wzajemne inspirowanie, 

podejmowanie i realizowanie inicjatyw związanych z promocją nauk rolniczych  

i przyrodniczych w środowisku lokalnym. W ramach umowy URK będzie uzupełniać  

i wzbogacać zajęcia dydaktyczne prowadzone przez szkołę o elementy właściwe dla 

kierunków kształcenia i profilu badawczego Uczelni; 

 została podpisana umowa partnerska pomiędzy naszą Uczelnią, a Zespołem Szkół 

Budowlanych nr 1 w Krakowie. Sygnatariuszami umowy byli: dyrektor szkoły mgr inż. 

Dorota Matlęga oraz dr hab. inż. Leszek Książek, prof. URK – dziekan Wydział Inżynierii 

Środowiska i Geodezji; 

 prof. Piotr Micek – koordynator dyscypliny: zootechnika i rybactwo w imieniu Rektora 

podpisał porozumienie o współpracy z Uniwersytetem Rwandy. Współpraca obu 

Uczelni w zakresie badań i edukacji obejmować będzie m.in.: prowadzenie wspólnych 

projektów badawczych, wymianę kadry akademickiej w celu konsultacji i współpracy 

przy opracowywaniu projektów dwustronnych, wymianę nauczycieli akademickich  

w celu prowadzenia wykładów, wymianę studentów w celu odbycia praktyk i staży  

w ramach wspólnie prowadzonych programów edukacyjnych; 

 sekcja Inżynierii Sanitarnej Koła Naukowego Inżynierii Środowiska została laureatem 

ogólnopolskiego konkursu grantowego Fundacji BOŚ. Zwycięski projekt miał tytuł 

„Eutrofizacja cieków i samooczyszczanie się ich wód na terenach podmiejskich  

i wiejskich”. Celem konkursu jest wsparcie uczniów i studentów działających  

w zorganizowanych grupach w zakresie ekologii, klimatologii lub sozologii; 

 studentki Wydziału Rolniczo-Ekonomicznego zajęły 3. miejsce w klasyfikacji drużynowej 

kobiet w typie uczelni społeczno-przyrodniczych podczas Akademickich Mistrzostw 

Polski w narciarstwie alpejskim w Zakopanem; 

 podczas 52. Karnawału Góralskiego w Bukowinie Tatrzańskiej członkowie Studenckiego 

Zespołu Góralskiego Skalni wzięli udział w konkursie popisu par tanecznych  

i w konkursie tańca zbójnickiego, gdzie zdobyli 1, 2 i 3 miejsce, natomiast podczas 48. 
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Konkursu Muzyków Podhalańskich i Śpiewaków Ludowych otrzymali 1. miejsce  

w kategorii dorosłej. Na 58. Ogólnopolskim Festiwal Kapel i Śpiewaków Ludowych  

w Kazimierzu Dolnym artystki ze „Skalnych” otrzymały 3. miejsce w kategorii grup 

śpiewaczych dorosłych; 

 W dniu wczorajszym wraz z Prorektorem ds. Kształcenia dr hab. inż. Andrzejem 

Bogdałem, prof. URK, gościliśmy Ireneusza Rasia Wiceministra sportu, który oglądał 

nasze obiekty sportowe na kampusie przy al. 29 Listopada. Podziękował mgr Januszowi 

Zacharze – kierownikowi Studium Wychowania Fizycznego oraz studentom działającym 

w AZS za przygotowanie tego spotkania. Dodał, że chcemy zainwestować w obiekty 

sportowe zewnętrzne, gdyż rusza projekt Ministerstwa Sportu dot. orlików. Te orliki 

będzie można wykorzystać pod budowę kortów tenisowych i innej infrastruktury 

sportowej. Problemem są jak zwykle fundusze, przy czym Minister sportu proponuje 

finasowanie 50/50 %, a my chcemy 75/25 % ze strony Ministerstwa. Planowane obiekty 

będą ogólnodostępne, problem dotyczy konieczności wybudowania budynku 

socjalnego. Musimy przygotować siłownię, która będzie funkcjonalna dla potrzeb SWF. 

Musimy drążyć ten temat, gdyż Minister powiedział, że będzie wspierał sport 

akademicki. Jest także propozycja utworzenia ligi akademickiej, zawodowej, tak jak to 

jest w szkołach amerykańskich. U nas jednak zawodowi zawodnicy grają w swych 

ligach, przez co u nas musiało by to być rozdzielone.  

 

Prorektor ds. Nauki prof. Agnieszka Filipiak-Florkiewicz poinformowała, że otwarcie Centrum 

Innowacji oraz Badań Prozdrowotnej i Bezpiecznej Żywności było przede wszystkim 

zorganizowane dla gości z zewnątrz. 3 kwietnia br. będą organizowane Dni Otwarte Centrum, 

podczas których każdy z pracowników URK będzie mógł przyjść i zapoznać się z infrastrukturą 

Centrum oraz sposobem i zasadami prowadzenia w nim badań. Tym, którym nie uda się 

zapoznać z Centrum 3 kwietnia, będą mieli taką możliwość także 4 kwietnia br. Dodała, że 4 

kwietnia br. ponadto organizowane jest seminarium naukowe w Centrum Kongresowym URK –  

tym razem dotyczy dyscypliny rolnictwo i ogrodnictwo oraz nauki biologiczne, na które 

serdecznie zaprasza.  

Poinformowała, że 20 – 21 maja br. URK będzie współorganizatorem konferencji Forum 

Technologii. Konferencja dotyczyć będzie możliwości wykorzystania nowoczesnych technologii  
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w obszarze nauk rolniczych. Konferencja jest organizowana przy współpracy z Izbą 

Zaawansowanych Technologii, Uniwersytetem Jagiellońskim i Akademią Górniczo-Hutniczą.  

Poinformowała, że zaproponowane kursy dokształcające spotkały się z życzliwym 

zainteresowaniem ze strony naszych pracowników. W tym roku jest propozycja pięciu różnych 

rodzajów kursów. Teraz uruchamiany jest kurs uczenia maszynowego i sztucznej inteligencji 

oraz analizy danych z wykorzystaniem programów R. Do tej pory zgłosiło się już 120 osób. 

Zapewniła, że wszystkie te osoby wezmą udział w kursach. Jeśli nie uda się tego zapewnić  

w kwietniu br. to w maju zostaną one ponownie uruchomione.  

Poinformowała, że udało się złożyć dwa projekty SCREEN w ramach programu Horyzont 2020, 

które dedykowane są Małopolskim Centrom Transferu Technologii. Nasze CTT jest liderem 

jednego z tych projektów, drugi projekt powstał przy współpracy Wydziału Inżynierii Produkcji  

i Energetyki oraz Akademii Górniczo-Hutniczej. Dodała, że na konkurs SWENG w ramach 

świeżych wyzwań złożyliśmy rekordową ilość 18 projektów badawczych. Pozostaje nam w tym 

momencie trzymać za nie kciuki. Podziękowała wszystkim tym, którzy włożyli bardzo dużo 

pracy w te projekty. Nie udałoby się to gdyby nie zaangażowanie pracowników Kwestury, 

którzy po raz pierwszy musieli zmierzyć się z nowym profilem finansowym. Podobnie ogromne 

zaangażowanie pracowników Sekcji Obsługi Prawnej, gdzie wpłynęła ogromna ilość umów 

konsorcjów. Podobnie Centrum Administracyjnego Wsparcia Projektów, gdzie w szczególności 

dziękuje mgr Katarzynie Wójcik. 

Poinformowała, że w dniu wczorajszym podpisała w imieniu URK porozumienie o współpracy 

pomiędzy Akademią Górniczo-Hutniczą oraz gminami: Iwanowice, Skała i Gołcza. W ramach 

tego porozumienia będą wspólnie realizowane badania dotyczące kwestii oczyszczania 

ścieków, zagospodarowania odpadów oraz produkcji biogazu. W spotkaniu uczestniczyli także 

dr hab. inż. Jarosław Knaga, prof. URK i dr inż. Stanisław Famielec. Porozumienie jest inicjatywą 

Wydziału Inżynierii Produkcji i Energetyki i ma ogromny wymiar społeczny.  

Prorektor ds. Kształcenia dr hab. inż. Andrzej Bogdał, prof. URK, przedstawił wyniki rekrutacji 

śródrocznej na studia IIo. Łącznie na studia prowadzone w formie stacjonarnej i niestacjonarnej 

przyjęto 833 osoby. Z jednej strony jest niezbyt duża liczba, gdyż w zeszłym roku przyjęliśmy 

120 studentów więcej. Wskaźnik wypełnienia limitu przyjęć wynosi 54%. Jest to rezultat 

przeszacowania i zbyt optymistycznego przyjęcia limitów. Z drugiej strony wynik rekrutacji 

można przyjąć za zadowalający, ponieważ w całej Polsce obserwuje się spadek zainteresowania 

kontynuacją studiów na studiach magisterskich. My przyjęliśmy 184 studentów na kontynuację 



10 
 

studiów. Jest to znacząca liczba. Świadczy to o tym, że działania promocyjne, oferta edukacyjna 

oraz dobre opinie o kształceniu na naszej Uczelni docierają do potencjalnych kandydatów. 

Podkreślił, że do egzaminów dyplomowych inżynierskich podeszło w br. nieco ponad 900 

studentów. Dlatego trudno było wypełnić przyjęty wysoki roczny limit wynoszący 1539 osób. 

Możemy być usatysfakcjonowani, że 650 osób, czyli około 72% naszych absolwentów podjęło 

decyzję o kontynuowaniu u nas studiów na wyższym poziomie.  

Poinformował, że dwa tygodnie temu otwarto wystawę prac artystycznych studentów sekcji 

sztuk pięknych Koła Naukowego Ogrodników. Zachęcił do odwiedzenia tej galerii, która 

znajduje się w Klubie Akademickim ARKA. Wystawa będzie trwać jeszcze przez dwa tygodnie. 

Poinformował, że na wniosek Uczelnianej Rady Samorządu Studentów w dniu 27 marca br. 

zostanie ustalony dzień rektorski.  

Poinformował, że na prośbę KRASP, który zbiera dane na potrzeby Ministerstwa Nauki  

i Szkolnictwa Wyższego, przesłano informację o potrzebach bilansowych na inwestycje 

dotyczące domów studenckich i zaplecza sportowego. Działamy wielokierunkowo, aby 

pozyskać środki nie tylko na obiekty sportowe, ale także na remonty domów studenckich.  

Rektor dodał, że wspomniany remont dotyczy DS MŁODOŚĆ przy ul. Urzędniczej. Od ponad 20 

lat nie był on remontowany. Chcemy podnieść w nim standard zamieszkania. Wie, że niektóre 

osoby planowany konferencje na maj przyszłego roku. Zwrócił uwagę, że może być wówczas 

problem z miejscami w akademikach, ze względu na zaplanowany remont DS. MŁODOŚĆ. 

Poprosił o koordynowanie działań związanych z organizacją konferencji mając na uwadze ten 

remont. Dotyczy to w szczególności doktorantów, którzy w tym czasie mają konferencję. 

Przewiduje się, że remont potrwa przynajmniej rok. Dodał, że byli  chętni, którzy chcieli od nas 

odkupić ten budynek, ale nie sprzedajemy go.  

Prorektor ds. Współpracy z Zagranicą  prof. Andrzej Sechman poinformował, że w ramach 

Uniwersytetów Europejskich 5 lutego br. złożono projekt ERASMUS+. Projekt ten składa się do 

Brukseli. Rozstrzygniecie tego projektu ma nastąpić z końcem czerwca. Informację, czy uzyskał 

on finansowanie powinniśmy otrzymać w lipcu. Podziękował wszystkim, którzy byli 

zaangażowani w przygotowanie tego projektu, w szczególności dr Małgorzacie Pink (z Wydziału 

Rolniczo-Ekonomicznego), prof. Małgorzacie Kotula-Balak (z Uniwersyteckiego Centrum 

Medycyny Weterynaryjnej), mgr Dominice Dankiewicz (kierownik Biura Współpracy i Wymiany 

Międzynarodowej), dr inż. Patrycji Rajtar oraz mgr inż. arch. Sylwii Czerniejewskiej (z Centrum 
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Administracyjnego Wsparcia Projektów), które przygotowywały w szczególności budżet 

projektów. 

Poinformował, że zakończył się ostatni etap realizacji projektu NAWA Welcome to Poland. Był 

nim remont dwóch pomieszczeń w budynku Collegium Godlewskiego, na potrzeby obsługi 

studentów zagranicznych.  

3W bieżącym roku obserwuje się duże zainteresowanie pracowników i studentow programem 

Erasmus+. W ramach tego programu złożono w tym roku kalendarzowym: 

• Projekt KA 131 - wymiana z krajami programu EU + kraje stowarzyszone  

• Projekt KA 171 - wymiana z krajami spoza UE - całym światem. 

• Partnerstwa Strategiczne oraz Budowanie Potencjału Uczelni 7 projektów 

• Erasmus Mundus - 2 projekty 

Podpisaliśmy kolejnych 7 Umów międzynarodowych z placówkami w Kenii, Ukrainie oraz  

z Uzbekistanem, Kirgistanem.5 – 8 marca br. mgr Dominika Dankiewicz i mgr Natalia 

Kopczyńska, pracownice Biura Współpracy i Wymiany Międzynarodowej, uczestniczyły  

w największych targach promocji międzynarodowej, które odbyły się w Australii. Efektem tego 

wyjazdu i promocji będzie rozpoczęcie współpracy z krajami Azji i Pacyfiku, będą to m. in.: – 

Australia, Korea Południowa, Japonia, Tajwan, Malezja, Tajlandia i Hawaje.  

Dodał, że rozpoczęto aktywną działalność Centrum Badań Obszarów Tropikalnych URK. Jest to 

nowo powołane Centrum, którego pełne działania rozpoczną się w maju br.  

Poinformował, że w semestrze letnim rozpoczyna naukę na naszym Uniwersytecie 46 

studentów w ramach programu Erasmus+. Około 40 z nich uczestniczyło w wyjeździe do LZD  

w Krynicy - Zdrój, wyjazd został zorganizowany przez Biuro Współpracy i Wymiany 

Międzynarodowej. Był to wyjazd trzydniowy. Podziękował Rektorowi za wspieranie współpracy 

międzynarodowej na URK.   

Prorektor ds. Ogólnych prof. Andrzej Lepiarczyk zwrócił się z prośbą do Dziekanów, aby po 

posiedzeniu Senatu pozostali na Sali, gdyż odbędzie się krótkie spotkanie z Kanclerzem, 

podczas którego przedyskutowana zostanie planowana zmiana organizacyjna. 

Rektor poinformował, że dziś odbędzie się spotkanie z przedstawicielami związków 

zawodowych, które dotyczyć będzie planowanych podwyżek. Poinformował, że wskaźniki są 

bardzo dobre, wskazują, że nauczyciele akademiccy otrzymają podwyżki około 33%,  

a pracownicy niebędący nauczycielami akademickimi około 22%. 



12 
 

Dyrektor UCMW UJ-UR dr hab. lek. wet. Prof. Kazimierz Tarasiuk poinformował, że 13 marca 

br. odbyło się siódme absolutorium na kierunku weterynaria, ostatnie prowadzone wspólnie z 

Uniwersytetem Jagiellońskim. Podziękował wszystkim uczestnikom tego wydarzenia,  

w szczególności Rektorowi, Prorektorowi ds. Kształcenia, ze strony UJ udział wziął Prorektor  

ds. Dydaktycznych i Prorektor ds. Collegium Medicum.  

Rektor dodał, iż cieszy się z obecności Prorektorów Uniwersytetu Jagiellońskiego  

w absolutorium weterynarii. Obydwoje deklarują chęć zaciśnięcia współpracy dot. weterynarii  

i jej rozwijania. Przypomniał, że Ustawa z 2018 r. praktycznie uniemożliwiła prowadzenie 

kierunku studiów międzyuczelnianych. Podobnie było w przypadku biotechnologii. Dodał, że 

na Akademii Górniczo-Hutniczej podpisano umowę dot. współpracy z NATO w ramach 

akceleratorów innowacji obronnych NATO. W tym zakresie Rektor AGH zadeklarował, iż nie 

wyobraża sobie nie rozwinięcia już istniejącej współpracy w Związku Uczelni InnoTechKrak  

w konsorcjum w tym projekcie, gdzie będą potrzebowali naszych specjalistów z zakresu 

geodezji, obsługi dronów, informacji przestrzennej. Wspomniany akcelerator będzie 

nastawiony głównie na wojnę elektroniczną.  

Poinformował, że 18 marca br. wpłynął dokument od Wojewódzkiego Lekarza Weterynarii  

o zarejestrowaniu Uniwersyteckiej Polikliniki Weterynaryjnej. 

 

Ad 3 

Rektor przedstawił wniosek dotyczący przyjęcia sprawozdania Rady Uczelni z działalności  

w 2023 r. Przywitał Przewodniczącego Rady Uczelni dr. Krzysztofa Dudę. 

Przewodniczący Rady Uczelni dr Krzysztof Duda przedstawił i omówił sprawozdanie Rady 

Uczelni z działalności w 2023 r. Materiał załączony do oryginału protokołu. 

Rektor podziękował dr. Krzysztofowi Dudzie – przewodniczącemu Rady Uczelni i wszystkim 

członkom Rady za przychylność okazywaną naszemu Uniwersytetowi. Członkowie Rady są 

zainteresowani sprawami Uczelni, dopingują nas do aktywności i działalności z różnych stron, 

czy to bankowości, life science, czy udziału w działalnościach z udziałem zwierząt. Taka 

postawa napędza nas i daje możliwość prowadzenia badań, które są aktualnie potrzebne  

w gospodarce. W sprawach finansowych Uczelni cały czas mamy na uwadze sprawy Strategii  

i liczby studentów. Problemy związane z liczbą studentów dotyczą wszystkich uczelni. Nie 

możemy mówić, że nas nie dotyczą.  Uważa się, że studia IIo będą ewenementem i będą je 

podejmować nieliczni, którzy będą chcieli iść na studia doktoranckie i dalej. Studia 
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podyplomowe, kursy, certyfikowane zajęcia – to są rzeczy, na które już dziś powinniśmy 

zwracać ogromną uwagę. Mamy takie możliwości. Wspomniał, że kiedyś gościł przedstawicieli 

Wisły Kraków, którzy wręcz pytali, dlaczego nie ma u nas badań dot. muraw sportowych, ich 

wytrzymałości i zużywalności, podobnie muraw rekreacyjnych czy golfowych. Jest to ogromy 

zakres specjalności, który daje możliwości kształcenia specjalistów poszukiwanych na rynku. 

Można nawet pokusić się o współpracę z zagranicznymi i krajowymi producentami muraw. 

Zachęca do podejmowania takich przedsięwzięć.  

Prorektor ds. Kształcenia dr hab. inż. Andrzej Bogdał, prof. URK, w nawiązaniu do 

sprawozdania Przewodniczącego Rady Uczelni, poinformował, że już dziś procedowane będą 

dwa nowe kierunki studiów, a w przyszłym miesiącu deklaruje się chęć powołania kolejnych 

trzech. Podczas najbliższej rekrutacji w ofercie URK będą 34 kierunki studiów. Dodał, że  

w przypadku liczby studentów, jego marzeniem jest, abyśmy przy tej ilości nauczycieli 

akademickich, jaką mamy, mieli 8 – 9 tys. studentów. Do 13 tys. na pewno nie wrócimy. Są 

uczelnie, które miały nawet 14 tys. studentów, a teraz mają około 3 tys. Przyczyną jest też 

demografia. Podczas gdy my realizujemy Strategię 2021 – 2025 to na studia przychodzą 

kandydaci z najniższego dotychczas niżu demograficznego 2022-2024.   

 

W jawnym głosowaniu Senat podjął Uchwałę nr 12/2024 następującej treści: 

 

Na podstawie art. 18 ust. 5 Ustawy z dnia 20 lipca 2018 roku – Prawo o szkolnictwie wyższym 

i nauce (Dz. U. z 2023 r. poz. 742 ze zm.), w związku z § 25 ust. 4 Statutu Uczelni  

z dnia 28 czerwca 2021 roku (tekst jednolity z dnia 20 grudnia 2023 roku),  

 

na wniosek Rektora, 

 

1. Senat Uniwersytetu Rolniczego im. Hugona Kołłątaja w Krakowie przyjmuje 

sprawozdanie z działalności Rady Uczelni za 2023 rok. 

 

2. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

Uprawnionych do głosowania 40 członków Senatu, w głosowaniu udział wzięło 32. Oddano 

32 ważne głosy: 32 za. 
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Ad 4 

Rektor przedstawił wniosek dotyczący nadania tytułu doktora honoris causa Uniwersytetu 

Rolniczego im. Hugona Kołłątaja w Krakowie prof. Jerzemu Zawistowskiemu z Uniwersytetu 

Brytyjskiej Kolumbii w Vancouver (Kanada). 

Przewodniczący Kapituły Godności Akademickiej prof. Bogdan Kulig przedstawił i omówił 

wniosek. Poinformował, że po otrzymaniu pozytywnych recenzji 15 marca br. Kapituła 

Godności Akademickiej jednogłośnie poparła przedłożony wniosek. Na promotora w 

postepowaniu wyznaczono prof. Anetę Kopeć. Materiał załączony do oryginału protokołu. 

Dziekan Wydziały Technologii Żywności prof. Aleksandra Duda poprosiła o pozytywne 

przyjęcie dwóch wniosków. Cała społeczność Wydziału Technologii Żywności uważa, że 

kandydatura prof. Jerzego Zawistowskiego jak i prof. Wernera Praznika zasługuje na 

otrzymanie tego wyróżnienia. Dzięki nim wielu pracowników Wydziału mogło pojechać na staż 

do Kanady czy Austrii. Są to przeważnie 5 – 6 miesięczne staże, które realizowane są już od 

paru lat. Podczas akredytacji PKA mamy dodatkowe atuty za umiędzynarodowienie. Ponadto 

prof. Jerzy Zawistowski mimo różnic czasowych i dużej odległości przyjeżdża i prowadzi zajęcia 

na Wydziale Technologii Żywności. Prowadzone są także wspólne projekty.  

Prorektor ds. Nauki prof. Agnieszka Filipiak-Florkiewicz poprosiła o poparcie tych dwóch 

kandydatur do nadania tytułu doktora honoris causa naszej Uczelni. Są to wybitne postacie, 

które mają ogromną wiedzę, umiejętności i dzielą się tym z nami.  Nie tylko z pracownikami, 

ale w przypadku prof. Wernera Praznika także ze studentami. Są to wieloletnie współprace na 

wielu poziomach.  

Rektor także zwrócił się do członków Senatu o poparcie obu wniosków. Uhonorowanie dwóch 

takich osobistości tytułem Doktora Honoris Causa naszej Uczelni jest dla nas wyróżnieniem. 

Wiele im zawdzięczamy.  

 

W tajnym głosowaniu Senat podjął Uchwałę nr 13/2024 następującej treści: 

 

Na podstawie art. 28 ust. 1 pkt 9 Ustawy z dnia 20 lipca 2018 roku – Prawo o szkolnictwie 

wyższym i nauce (Dz. U. z 2023 r. poz. 742 ze zm.) oraz z § 18 ust. 1 pkt 15, w związku z § 179 

ust. 1–4 Statutu Uczelni z dnia 28 czerwca 2021 roku (tekst jednolity z dnia 20 grudnia 2023 

roku), 
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na wniosek Rektora, 

 

Senat Uniwersytetu Rolniczego im. Hugona Kołłątaja w Krakowie nadaje tytuł doktora 

honoris causa prof. Jerzemu Zawistowskiemu. 

 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

Uprawnionych do głosowania 40 członków Senatu, w głosowaniu udział wzięło 30. Oddano 

30 ważnych głosów: 30 za. 

 

Ad 5 

Rektor przedstawił wniosek dotyczący nadania tytułu doktora honoris causa Uniwersytetu 

Rolniczego im. Hugona Kołłątaja w Krakowie prof. Wernerowi Praznikowi – emerytowanemu 

profesorowi z University of Natural Resources and Life Sciences (BOKU), Wiedeń (Austria). 

Przewodniczący Kapituły Godności Akademickiej prof. Bogdan Kulig przedstawił i omówił 

wniosek. Poinformował, że po otrzymaniu pozytywnych recenzji 15 marca br. Kapituła 

Godności Akademickiej jednogłośnie poparła przedłożony wniosek. Na promotora  

w postepowaniu wyznaczono prof. Agnieszkę Filipiak-Florkiewicz. Materiał załączony do 

oryginału protokołu. 

 

W tajnym głosowaniu Senat podjął Uchwałę nr 14/2024 następującej treści: 

 

Na podstawie art. 28 ust. 1 pkt 9 Ustawy z dnia 20 lipca 2018 roku – Prawo o szkolnictwie 

wyższym i nauce (Dz. U. z 2023 r. poz. 742 ze zm.) oraz z § 18 ust. 1 pkt 15, w związku z § 179 

ust. 1–4 Statutu Uczelni z dnia 28 czerwca 2021 roku (tekst jednolity z dnia 20 grudnia 2023 

roku), 

 

na wniosek Rektora, 

 

1. Senat Uniwersytetu Rolniczego im. Hugona Kołłątaja w Krakowie nadaje tytuł 

doktora honoris causa prof. Wernerowi Praznikowi. 
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2. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Uprawnionych do głosowania 40 członków Senatu, w głosowaniu udział wzięło 30. Oddano 

30 ważnych głosów: 30 za. 

 

Ad 6 

Rektor przedstawił wniosek dotyczący opinii w sprawie wniosków o przyznanie Medalu za 

Długoletnią Służbę. 

Prorektor ds. Ogólnych prof. Andrzej Lepiarczyk przedstawił i omówił wniosek. Poinformował, 

że wpłynęło 10 wniosków o przyznanie złotego medalu za długoletnią służbę, 6 wniosków  

o przyznanie srebrnego medalu i 11 o przyznanie brązowego medalu, co daje łącznie 27 

wniosków. W dniu 18 marca br. odbyło się zebranie Senackiej Komisji ds. Oceny Kadr, podczas 

którego procedowano te wnioski. Jeden wniosek został wycofany ze względu na brak 

odpowiedniego stażu pracy – dotyczyło to przyznania medalu brązowego. Pozostałe wnioski 

zostały przez członków komisji jednogłośnie przyjęte. Materiał załączony do oryginału 

protokołu. 

 

 

W tajnym głosowaniu Senat podjął Uchwałę nr 15/2024 następującej treści: 

 

 Na podstawie § 18 ust. 1 pkt 15 Statutu Uczelni z dnia 28 czerwca 2021 roku (tekst jednolity 

z dnia 20 grudnia 2023 roku), w związku z art. 18a ust. 1 i 2 Ustawy z dnia 16 października 

1992 roku o orderach i odznaczeniach (Dz. U. z 2023 r. poz. 2053), 

na wniosek Rektora, 

1. Senat Uniwersytetu Rolniczego im. Hugona Kołłątaja w Krakowie pozytywnie opiniuje 

wnioski Rektora o nadanie odznaczeń państwowych następującym osobom: 

 

 

ZŁOTY MEDAL ZA DŁUGOLETNIĄ SŁUŻBĘ 

 



17 
 

 
SREBRNY MEDAL ZA DŁUGOLETNIĄ SŁUŻBĘ 

 

BRĄZOWY MEDAL ZA DŁUGOLETNIĄ SŁUŻBĘ 

Lp. Stopień/tytuł 
naukowy  

Imię Nazwisko ZA PRZECIW WSTRZYMUJĄC
Y 1 mgr inż. Małgorzat

a 
Bołdak 30 - - 

2 mgr inż. Zygmunt Chlipała 30 - - 
3 dr inż. Monika Komorowska 30 - - 
4 mgr Wojciech Lis 30 - - 
5 dr inż., prof. URK Mateusz Malinowski 30 - - 
6 dr Danuta Owoc 30 - - 
7 dr inż. Ewa Słowik-Opoka 30 - - 
8 mgr inż. Katarzyna Szczurowska 30 - - 

9 dr inż. arch. Tatiana 
Tokarczuk-
Błażusiak 

30 - - 

10 dr hab. inż., prof. URK Katarzyna Wolny-Koładka 30 - - 
11 dr hab. inż., prof. URK Marzena Zając 29 - 1 
 

2. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

Uprawnionych do głosowania 40 członków Senatu, w głosowaniu udział wzięło 30. Oddano 

30 ważnych głosów. 
 

Ad 7 

Rektor przedstawił wniosek dotyczący opinii w sprawie wniosków o nadanie Medalu Komisji 

Edukacji Narodowej. 

Prorektor ds. Ogólnych prof. Andrzej Lepiarczyk przedstawił i omówił wniosek. Poinformował, 

że wpłynęło 13 wniosków o przyznanie Medalu Komisji Edukacji Narodowej. W dniu 18 marca 

br. odbyło się posiedzenie Senackiej Komisji ds. Oceny Kadr, podczas którego wszystkie wnioski 

Lp. Stopień/tytuł 
naukowy Imię Nazwisko ZA PRZECIW WSTRZYMUJĄCY 

1 mgr Jacek  Babula 30 - - 
2  Marian Bednarz 30 - - 
3 dr inż. Elżbieta Budyn 30 - - 
4 dr hab. Krzysztof Danel 30 - - 
5 dr Olga Gorczyca 30 - - 
6  Małgorzata  Gurgul 30 - - 
7 dr hab., prof. URK Karen Khachatryan 30 - - 
8 prof. dr hab. inż. Krystyna Koziec 29 - 1 
9 prof. dr hab. inż. Bogdan Kulig 30 - - 
10 dr hab. inż., prof. URK Piotr Niedbała 30 - - 

Lp. Stopień/tytuł 
naukowy 

Imię Nazwisko ZA PRZECIW WSTRZYMUJĄCY 
1 mgr inż. Beata Domnicz 30 - - 
2 prof. dr hab. inż. Maciej Kuboń 30 - - 
3 dr hab. inż., prof. URK Jacek Nowicki 30 - - 

4 dr inż. Bożena 
Szewczyk-
Taranek 

30 - - 

5 dr hab., prof. URK Paweł Szlachcic 30 - - 
6 dr inż. Radosław Wąsik 30 - - 
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zostały przez członków komisji jednogłośnie przyjęte. Materiał załączony do oryginału 

protokołu. 

 

W tajnym głosowaniu Senat podjął Uchwałę nr 16/2024 następującej treści: 

 

Na podstawie § 18 ust. 1 pkt 15 Statutu Uczelni z dnia 28 czerwca 2021 roku (tekst jednolity  

z dnia 20 grudnia 2023 roku), w związku z § 1 i § 3 ust. 1 pkt 2 Rozporządzenia Ministra 

Edukacji Narodowej z dnia 20 września 2000 roku w sprawie szczegółowych zasad 

nadawania „Medalu Komisji Edukacji Narodowej”, trybu przedstawiania wniosków, wzoru 

medalu, trybu jego wręczania i sposobu noszenia (Dz. U. Nr 99 z 2000 r. poz. 1073 ze zm.), 

 

na wniosek Rektora,  

 

1. Senat Uniwersytetu Rolniczego im. Hugona Kołłątaja w Krakowie pozytywnie opiniuje 

wniosek Rektora o nadanie Medalu Komisji Edukacji Narodowej następującym 

osobom: 

MEDAL KOMISJI EDUKACJI NARODOWEJ 

Lp. 
stopień/tytuł 

naukowy 
Imię Nazwisko ZA PRZECIW WSTRZYMUJĄCY NIEWAŻNY 

1 prof. dr hab. Aleksandra Duda 30 - - - 

2 dr inż., prof. URK Magdalena  Frączek 30 - - - 

3 dr hab. inż., prof. URK Ewa  Grzebelus 29 - - 1 

4 dr hab., prof. URK Gohar Khachatryan 29 - - 1 

5 dr hab. inż., prof. URK Marcin  Lis 30 - - - 

6 dr inż. Stanisław Łapiński 29 - - 1 

7 dr hab. inż., prof. URK Marcin Niemiec 29 - - 1 

8 dr hab. inż., prof. URK Paweł Nosal 29 - - 1 

9 dr hab. inż., prof. URK Agnieszka Otwinowska- 29 - - 1 

10 dr hab. inż., prof. URK Marek Pająk 30 - - - 

11 prof. dr hab. inż. Bożena Pawłowska 29 - - 1 

12 prof. dr hab. inż. Marcin Pietrzykowski 30 - - - 

13 dr hab. inż., prof. URK Arkadiusz Stańczykiewicz 29 - - 1 

 
2. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
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Uprawnionych do głosowania 40 członków Senatu, w głosowaniu udział wzięło 30. 

 

Ad 8 

Rektor przedstawił wniosek dotyczący nowelizacji Uchwały Senatu nr 2/2024 w sprawie 

powołania Uczelnianej Komisji Wyborczej na kadencję 2024 – 2028. 

Prorektor ds. Ogólnych prof. Andrzej Lepiarczyk przedstawił i omówił wniosek. Poinformował, 

że na ręce przewodniczącego Uczelnianej Komisji Wyborczej wpłynęło pismo z rezygnacją 

studentki Doroty Orzechowskiej z pełnienia funkcji członka tej komisji. Uczelniana Rada 

Samorządu Studentów proponuje na to miejsce Jakuba Stefańskiego. Materiał stanowi 

załącznik do oryginału protokołu. 

 

W jawnym głosowaniu Senat podjął Uchwałę nr 17/2024 następującej treści: 

 

Na podstawie § 11 ust. 1 Załącznika nr 2 do Statutu Uczelni z dnia 28 czerwca 2021 roku pn. 

Organizacja wyborów i tryb działania Uczelnianej komisji wyborczej (tekst jednolity z dnia 20 

grudnia 2023 roku), 

 

na wniosek Rektora,  

 

1. Senat Uniwersytetu Rolniczego im. Hugona Kołłątaja w Krakowie w miejsce Doroty 

Orzechowskiej w skład Uczelnianej komisji wyborczej na kadencję 2024 – 2028 powołuje 

Jakuba Stefańskiego.  

 

2. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

Uprawnionych do głosowania 40 członków Senatu, w głosowaniu udział wzięło 30. Oddano 

30 ważnych głosów: 30 za. 

 

Ad 9 

Rektor przedstawił wniosek dotyczący określenia zasad rekrutacji do Szkoły doktorskiej 

Uniwersytetu Rolniczego im. Hugona Kołłątaja w Krakowie. 
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Prorektor ds. Współpracy z Zagranicą  prof. Andrzej Sechman przedstawił i omówił wniosek. 

Poinformował, że Rada Szkoły doktorskiej pozytywnie zaopiniowała wniosek, podobnie 

Samorząd Doktorantów. Senacka Komisja ds. Nauki również pozytywnie zaopiniowała 

materiały przedłożone pod dzisiejsze obrady Senatu. W propozycji zmian uporządkowało kilka 

niejasnych i nieścisłych zapisów dot. rejestracji kandydatów. Uściślono, jakie dokumenty 

powinny być złożone przez kandydata, oraz która jednostka je zatwierdza – w przypadku 

kandydatów z zagranicy. W §14 ust. 6 zaproponowano zapis umożliwiający wgląd do 

dokumentacji kandydatów przez osobę wytypowaną przez kierownika jednostki, która zgłasza 

temat. Była to propozycja ze strony pracowników Wydziału Biotechnologii i Ogrodnictwa,  

a miała na celu zachowanie związku między tematem pracy, promotorem i kandydatem. 

Uściślono zasady tworzenia listy rankingowej i zasady informowania kandydatów o wynikach 

rekrutacji. Senacka komisja ds. Nauki wniosła kilka uwag, w rezultacie, których wprowadzono 

kilka autopoprawek – w §8 ust. 4,  §14 ust. 2,  §14 ust. 6.  W imieniu swoim oraz prof. 

Zygmunta Kowalskiego – dyrektora Szkoły Doktorskiej  podziękował mec. Ewie Weyssenhoff za 

przygotowane pod względem prawnym materiałów. Podziękował także wszystkim osobom, 

które brały udział w przygotowaniu tego dokumentu, szczególnie członkom Rady Szkoły 

doktorskiej. Materiał stanowi załącznik do oryginału protokołu.  

Rektor poinformował, że wprowadzane zmiany usprawnią proces przyjmowania kandydatów 

do Szkoły doktorskiej. W przypadku finansów, po zmianie rozporządzenia dot. minimalnego 

wynagrodzenia wzrastają także stypendia doktoranckie. Wzrost trzeba przewidzieć także dla 

tych, którzy w projektach mieli zaplanowane niższe wynagrodzenia. Na szczęście na studiach 

doktoranckich mamy dużą liczbę studentów, także tych zagranicznych. Liczy na większą 

efektywność w terminowym kończeniu szkoły doktorskiej.  

 

W jawnym głosowaniu Senat podjął Uchwałę nr 18/2024 następującej treści: 

 

Na podstawie art. 200 ust. 2 Ustawy z dnia 20 lipca 2018 roku – Prawo o szkolnictwie 

wyższym i nauce (Dz. U. z 2022 r. poz. 574ze zm.), w związku z § 160 ust. 2 Statutu Uczelni  

z dnia 28 czerwca 2021 roku (tekst jednolity z dnia 20 grudnia 2023 roku), 

 

na wniosek Rektora,  
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1. Senat Uniwersytetu Rolniczego im. Hugona Kołłątaja w Krakowie określa Zasady 

rekrutacji do Szkoły Doktorskiej Uniwersytetu Rolniczego im. Hugona Kołłątaja  

w Krakowie – w brzmieniu Załącznika do uchwały. 

 

2. Uchwała wchodzi w życie z dniem 1 września 2024 roku. 

 

 

Uprawnionych do głosowania 40 członków Senatu, w głosowaniu udział wzięło 31. 

Oddano 31 ważnych głosów: 31 za. 

 

 

Ad 10 

Rektor przedstawił wniosek dotyczący ustalenia programu studiów na kierunku: finanse  

i rachunkowość, studia I stopnia, profil ogólnoakademicki, studia stacjonarne od roku 

akademickiego 2024/2025.  

Prorektor ds. Kształcenia dr hab. inż. Andrzej Bogdał, prof. URK przedstawił i omówił wniosek. 

Dodał, iż cieszy się, że na wydziałach powstają inicjatywy tworzenia nowych kierunków 

studiów. Daje to nam szanse, że od nowego roku akademickiego uda nam się zwiększyć liczbę 

przyjętych studentów. Poprosił Dziekana Wydziału Rolniczo-Ekonomicznego oraz Dziekana 

Wydziału Leśnego o przekazanie podziękowań za wykonaną pracę osobom, które opracowały 

te dokumenty. Poinformował, że 11 marca br. odbyło się posiedzenie Senackiej Komisji ds. 

Kształcenia, podczas którego jednogłośnie pozytywnie zaakceptowano przedłożony wniosek. 

Materiał stanowi załącznik do oryginału protokołu. 

 

W jawnym głosowaniu Senat podjął Uchwałę nr 19/2024 następującej treści: 

 

Na podstawie art. 28 ust. 1 pkt 11 Ustawy z dnia 20 lipca 2018 roku – Prawo o szkolnictwie 

wyższym i nauce (Dz. U. z 2023 r. poz. 742 ze zm.), w związku z § 18 ust. 1 pkt 10 Statutu 

Uczelni z dnia 28 czerwca 2021 roku (tekst jednolity z dnia 20 grudnia 2023 roku), 

 

na wniosek Rektora,  
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1. Senat Uniwersytetu Rolniczego im. Hugona Kołłątaja w Krakowie ustala program 

studiów rozpoczynających się od roku akademickiego 2024/2025 na kierunku: finanse  

i rachunkowość, studia I stopnia, profil ogólnoakademicki, studia stacjonarne  

– w brzmieniu Załącznika do niniejszej uchwały. 

 

2. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

 

Uprawnionych do głosowania 40 członków Senatu, w głosowaniu udział wzięło 30. Oddano 

30 ważnych głosów: 30 za. 

 

Ad 11 

Rektor przedstawił wniosek dotyczący ustalenia programu studiów na kierunku: ochrona 

bioróżnorodności, studia I stopnia, profil  ogólnoakademicki, studia stacjonarne od roku 

akademickiego 2024/2025 

Prorektor ds. Kształcenia dr hab. inż. Andrzej Bogdał, prof. URK, przedstawił i omówił 

wniosek. Poinformował, że 11 marca br. odbyło się posiedzenie Senackiej Komisji ds. 

Kształcenia, podczas którego jednogłośnie pozytywnie zaakceptowano przedłożony wniosek. 

Materiał stanowi załącznik do oryginału protokołu. 

 

W jawnym głosowaniu Senat podjął Uchwałę nr 20/2024 następującej treści: 

 

Na podstawie art. 28 ust. 1 pkt 11 Ustawy z dnia 20 lipca 2018 roku – Prawo o szkolnictwie 

wyższym i nauce (Dz. U. z 2023 r. poz. 742 ze zm.), w związku z § 18 ust. 1 pkt 10 Statutu 

Uczelni z dnia 28 czerwca 2021 roku (tekst jednolity z dnia 20 grudnia 2023 roku), 

 

na wniosek Rektora,  

 

1. Senat Uniwersytetu Rolniczego im. Hugona Kołłątaja w Krakowie ustala program 

studiów rozpoczynających się od roku akademickiego 2024/2025 na kierunku: ochrona 

bioróżnorodności, studia I stopnia, profil ogólnoakademicki, studia stacjonarne  

– w brzmieniu Załącznika do niniejszej uchwały.  
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2. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

Uprawnionych do głosowania 40 członków Senatu, w głosowaniu udział wzięło 30. Oddano 

30 ważnych głosów: 30 za. 

 

Dziekan Wydziału Leśnego prof. Marcin Pietrzykowski podziękował za przyjęcie tego 

programu studiów. W gąszczu przepisów i rosnących wymagań należą się podziękowania 

Prorektorowi ds. Kształcenia za to, że sprawnie wszystko do końca udało się przygotować. 

Dodał, że gdy spotykał w Stanach Zjednoczonych studentów kierunku fotografia 

technologicznej, to zastanawiał się jak szybko taki kierunek mógłby powstać u nas. Na szczęście 

dzięki współpracy wszystkich i Prorektora ds. Kształcenia bardzo szybko i sprawnie udało się 

przygotować wszystkie wymagane przepisami dokumenty. Wyraził nadzieję, że zarówno 

Prorektor ds. Kształcenia jak i Rektor wezmą udział w oficjalnym rozpoczęciu tego kierunku. 

Rektor również podziękował wszystkim osobom, które pracowały przy opracowaniu tych 

dokumentów. Podziękował także prof. Andrzejowi Kaliszowi – przewodniczącemu Senackiej 

Komisji ds. Kształcenia, za skrupulatność i pracę nad tymi dokumentami. 

 

 

 

Ad 12 

Rektor przedstawił wniosek dotyczący ustalenia programu studiów podyplomowych pn. 

Siedliskoznawstwo, od roku akademickiego 2024/2025. 

Prorektor ds. Kształcenia dr hab. inż. Andrzej Bogdał, prof. URK, przedstawił i omówił 

wniosek. Poinformował, że 11 marca br. odbyło się posiedzenie Senackie Komisji ds. 

Kształcenia, podczas którego jednogłośnie pozytywnie zaakceptowano przedłożony wniosek. 

Materiał stanowi załącznik do oryginału protokołu. 

Rektor poinformował, że są to studia realizowane w ramach projektu LIFE przez Wydział Leśny 

i nie pobierane są za nie opłaty. 

Prorektor ds. Nauki prof. Agnieszka Filipiak-Florkiewicz poprosiła o poparcie tego wniosku. 

Poparła go podczas comiesięcznych spotkaniach dot. realizacji programu LIFE. Studia te są 

realizacją tego projektu, póki, co największego na URK – jeśli chodzi o finanse. 
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Rektor poinformował, że program LIFE jest realizowany sprawnie i zgodnie z harmonogramem. 

 

W jawnym głosowaniu Senat podjął Uchwałę nr 21/2024 następującej treści: 

 

Na podstawie art. 28 ust. 1 pkt 11 Ustawy z dnia 20 lipca 2018 roku – Prawo o szkolnictwie 

wyższym i nauce (Dz. U. z 2023 r. poz. 742 ze zm.), w związku z § 18 ust. 1 pkt 10 Statutu 

Uczelni z dnia 28 czerwca 2021 roku (tekst jednolity z dnia 20 grudnia 2023 roku), 

 

na wniosek Rektora, 

 

1. Senat Uniwersytetu Rolniczego im. Hugona Kołłątaja w Krakowie ustala program 

studiów podyplomowych pn. Siedliskoznawstwo, od roku akademickiego 2024/2025  

– w  brzmieniu Załącznika do niniejszej uchwały. 

 

2. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 
Uprawnionych do głosowania 40 członków Senatu, w głosowaniu udział wzięło 30. Oddano 

30 ważnych głosów: 30 za. 

 

 

Ad 13 

Rektor przedstawił wniosek dotyczący przyjęcia sprawozdania z działalności Wydawnictwa 

Uniwersytetu Rolniczego w Krakowie za lata 2021 – 2023. Powitał dr hab. inż. Andrzeja 

Wałęgę, prof. URK, Redaktora Naczelnego Wydawnictwa URK, który przedstawi sprawozdanie.  

Redaktor naczelny Wydawnictwa URK dr hab. inż. Andrzej Wałęga, prof. URK, przedstawił  

i omówił wniosek. Podziękował Rektorowi za wsparcie działań Wydawnictwa. Materiał stanowi 

załącznik do oryginału protokołu. 

Rektor powiedział, że wszyscy wiemy jak duże znaczenie ma Wydawnictwo Uniwersytetu 

Rolniczego w Krakowie. Nasze Wydawnictwo chce podnosić rangę wydawanych czasopism i to 

należy wspierać.  

Dziekan Wydziału Leśnego prof. Marcin Pietrzykowski podziękował pracownikom 

Wydawnictwa i redaktorom za wykonywaną pracę. Wspomniał, że Redakcja pracuje nad 
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wieloma pozycjami, w tym nad bardzo dużą monografią jubileuszową. Jako dziekan i także 

autor publikacji podziękował za bardzo wysoki poziom współpracy. Nasze Wydawnictwo  

w swej działalności wypływa na światowe wody, pomimo ogromu pracy i małego zaplecza 

pracowników. Mgr Iwona Pisiewicz-Leftwich –  kierownik Wydawnictwa oraz dr hab. inż. 

Andrzej Wałęga, prof. URK – Redaktor naczelny sprawiają, że jakość i sprawność wydawanych 

publikacji jest niesamowita, podobnie jak i ich szata graficzna. Wyraził nadzieję, że system 

wspierania dystrybucji będzie się rozwijał. Zaproponował, aby Władze Uczelni pomyślały  

o przyznaniu stypendium dla osób przygotowujących podręczniki. Taki rodzaj wsparcia na 

pewno zachęci do przygotowywania podręczników, które są bardzo potrzebne.   

Dziekan Wydziału Inżynierii Środowiska i Geodezji dr hab. inż. Leszek Książek, prof. URK, 

podziękował za dobrą współpracę z Wydawnictwem. Dodał, że Acta Scientiarum Polonorum, 

którego redaktorem naczelnym jest dr hab. inż. Andrzej Wałęga, prof. URK, a czasopisma  

Geomatics, Landmanagement and Landscape , którego redaktorem jest prof. Urszula Litwin  

i dr hab. inż. Jacek Pijanowski, prof. URK. Bardzo cieszy go deklaracja Władz Uczelni, że koszty 

związane z działalnością czasopism i Wydawnictwa będą wspierane. Odbiera to, jako 

deklaracje partycypacji Uczelni w tych kosztach. Koszty te częściowo obciążają działalność 

wydziału. Wiadomym jest, że działalność wydawnicza jest bardzo istotna. Dorobek 

publikacyjny, zaistnienie w bazach, staranie się o indeks Impact Factor to praca całego zespołu. 

Często są to pozytywne odczucia, a czasem niezbyt miłe informacje z redakcji. Tym bardziej 

docenia prace wszystkich redaktorów.  

Rektor powiedział, że każda Uczelnia musi mieć swoje wydawnictwo i trzeba je wspierać. 

Działalność ich jest nie tylko wydawnicza, ale także odpowiada za realizację twórczości 

naukowej i promuje uczelnie i jej środowisko naukowe. W przypadku podręczników, o których 

wspomniał Dziekan Wydziału Leśnego poinformował, że negocjuje z Prorektorem ds. 

Ogólnych, aby wraz z awansem na stanowisko profesora uczelni w grupie dydaktycznej wpisać 

obowiązek przygotowania skryptów i obowiązek kierowania studiami podyplomowymi. Jest to 

działalność, która wprowadza na Uczelni nową jakość. Z wiedzy korzystają studenci i słuchacze 

studiów podyplomowych, które jak wspomniał musimy rozwijać, mnożyć i uaktualniać.  Studia 

podyplomowe przekazują najbardziej aktualną wiedzę. W przypadku klasycznych studiów dziś 

opracowujemy ich program, ale efekty widzimy dopiero za cztery lata. Podczas tych studiów 

nie możemy zmieniać ich programu. W przypadku studiów podyplomowych możemy je  

aktualizować na bieżąco.  
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Dziekan Wydziału Rolniczo-Ekonomicznego prof. Bogdan Kulig podziękował Kierownik 

Wydawnictwa i Redaktorowi naczelnemu za współpracę. Jak pokazano w sprawozdaniu 

Wydział Rolniczo-Ekonomiczny ma najwięcej publikacji i pozycji wydawniczych.  

Rektor w imieniu swoim i pracowników URK podziękował wszystkim pracownikom 

Wydawnictwa za ogrom i jakość wykonywanej pracy. 

 

W jawnym głosowaniu Senat podjął Uchwałę nr 22/2024 następującej treści: 

 

Na podstawie § 18 ust. 1 pkt 15 oraz ust. 3 Statutu Uczelni z dnia 28 czerwca 2021 roku (tekst 

jednolity z dnia 20 grudnia 2023 roku), 

 

na wniosek Rektora,  

 

1. Senat Uniwersytetu Rolniczego im. Hugona Kołłątaja w Krakowie przyjmuje 

sprawozdanie z działalności Wydawnictwa URK za lata 2021–2023. 

 

2. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

Uprawnionych do głosowania 40 członków Senatu, w głosowaniu udział wzięło 31. Oddano 

31 ważnych głosów: 31 za. 

 

 

Ad 14 

Rektor przedstawił wniosek dotyczący opinii w sprawie przekształcenia jednostki 

międzyuczelnianej Uniwersyteckie Centrum Medycyny Weterynaryjnej UJ-UR w jednostkę 

ogólnouczelnianą Uniwersyteckie Centrum Medycyny Weterynaryjnej. 

Poinformował, że w ubiegłym tygodniu, po spotkaniu przedsenatowym odbyło się wręczenie 

dyplomów absolwentom ostatniego roku studiów na kierunku weterynaria, prowadzonych 

wspólnie  

z Uniwersytetem Jagiellońskim. Uniwersyteckie Centrum Medycyny Weterynaryjnej UJ-UR 

było powołane na potrzeby prowadzenia tych studiów. Po rozdaniu ostatnich dyplomów 

jednostka ta automatycznie przestaje funkcjonować, a porozumienie wygasa. W rezultacie, aby 
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móc dalej prowadzić studia na tym kierunku i podejmować w tym zakresie decyzje zgodnie  

z prawem musimy powołać nową jednostkę, która je będzie kontynuowała. Najlepiej, gdy 

będzie to jednostka ogólnouczelniana działająca pod tą samą nazwą, ale bez dopisku UJ-UR. 

Dotychczas na podstawie aktów funkcjonujących i porozumień z Uniwersytetem Jagiellońskim 

UCMW działało w układzie dwóch jednostek: Instytut Nauk Weterynaryjnych – który grupuje 

kadrę badawczo-dydaktyczną dla jednostki oraz Przychodni weterynaryjnej. Dodatkowo na 

potrzeby weterynarii funkcjonują dwie jednostki ogólnouczelniane: Ośrodek Medycyny 

Eksperymentalnej i Innowacyjnej oraz Uniwersytecka Poliklinika Weterynaryjna. Ponieważ 

wspomniany OMEI i UPW działają już, jako jednostki ogólnouczelniane to nie możemy ich 

połączyć wspólnie. Dlatego do UCMW przyłączamy tylko Instytut Nauk Weterynaryjnych (bez 

podziału na zakłady, którego dokonano w 2016 r. Pozostają tylko zespoły badawczo-

dydaktyczne) i Przychodnię weterynaryjną. Zgodnie z naszym Statutem, tego typu jednostka, 

która prowadzi kształcenie podlega wszystkim przepisom dotyczącym wydziału. Dyrektor 

UCMW będzie dziekanem, zastępca dyrektora ds. dydaktycznych będzie prodziekanem,  

a w jednostce musi działać kolegium. W rezultacie będziemy musieli powołać kolegium,  

w zamian za dotychczas funkcjonującą Radę UCMW. Dotychczasowa Rada miała w składzie 

pracowników URK i UJ, a od dziś będą mogli w jej skład wchodzić tylko pracownicy URK. Rada 

UCMW będzie liczyła 15 osób, w skład nich wejdzie z urzędu dyrektor/dziekan, zastępca 

dyrektora/prorektor ds. dydaktycznych, zastępca dyrektora ds. klinicznych – dyrektor Polikliniki 

Weterynaryjnej oraz kierownik dziekanatu lub inna osoba wskazana przez Dziekana, jako 

pracownik techniczny, trzech studentów (20% składu wg Statutu). Pozostałe osoby trzeba 

będzie wybrać. Kolegium będzie opiniowało wszelkie sprawy związane z kształceniem. 

Powołanie UCMW jako jednostki ogólnouczelnianej traktujemy przejściowo, gdyż władze 

UCMW pracują już nad powołaniem jej jako Wydziału Medycyny Weterynaryjnej, w skład, 

której będą wchodzić trzy katedry. Zakładamy, że OMEiI stanie się jedną z tych katedr, 

a w Poliklinice Weterynaryjnej będą funkcjonować, co najmniej dwie katedry. Zamiast Biura 

UCMW funkcjonować będzie dziekanat. Większość pracowników wydziału stanowić będą 

lekarze interniści, którzy będą świadczyć usługi na rzecz otoczenia. Obecnie jako jednostka 

ogólnouczelniana UCMW działać będzie według Planu rzeczowo-finansowego zgodnego  

z planem Uczelni. Dodał, że dokumenty do tego wniosku procedowane były bardzo szybko. Jak 

najszybciej musimy powołać tę jednostkę i jej struktury. Musi być ona prawnie powołana, aby 

można był podejmować w niej działania i decyzje. Podziękował dr hab. inż. Pawłowi Tylkowi, 
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prof. URK – przewodniczącemu Senackiej Komisji Organizacyjno – Statutowej za szybkie 

zwołanie posiedzenia komisji i przyjęcie przedstawionego wniosku. 

Przewodniczący Senackiej Komisja Organizacyjno – Statutowej dr hab. inż. Paweł Tylek, prof. 

URK, poinformował, że powołanie tej jednostki jest sprawą oczywistą. Członkowie Komisji 

pochylili się nad przedłożonym regulaminem, który od początku był z nimi uzgadniany. 

Przedłożona dziś członkom Senatu wersja Regulaminu jest ostateczna, przejrzysta i czytelna. 

Członkowie Komisji jednogłośnie przyjęli regulaminy przedłożony wniosek. 

Rektor podziękował mec. Ewie Weyssenhoff za pomoc w przygotowaniu dokumentu. 

  

 

 

W jawnym głosowaniu Senat podjął Uchwałę nr 23/2024 następującej treści: 

 

Na podstawie § 18 ust. 1 pkt 15, w związku z § 76 ust. 1 Statutu Uczelni z dnia 28 czerwca 

2021 roku (tekst jednolity z dnia 20 grudnia 2023 roku), 

 

na wniosek Rektora, 

 

1. Senat Uniwersytetu Rolniczego im. Hugona Kołłątaja w Krakowie pozytywnie opiniuje 

przekształcenie jednostki międzyuczelnianej Uniwersyteckie Centrum Medycyny 

Weterynaryjnej UJ-UR w jednostkę ogólnouczelnianą Uniwersyteckie Centrum 

Medycyny Weterynaryjnej. 

 

2. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

Uprawnionych do głosowania 40 członków Senatu, w głosowaniu udział wzięło 31. Oddano 

31 ważnych głosów: 31 za. 

 

Ad 15 

Protokół z posiedzenia Senatu w dniu  31 stycznia 2024 r. oraz protokołu z elektronicznego 

głosowania w dn. 14 lutego 2024 r zostały jednogłośnie zatwierdzone. 
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Ad 16 

Rektor poinformował, że: 

• 21 marca br. odbędzie się Dzień Otwarty dla kandydatów na studia. Podziękował 

Dziekanom wydziałów za otwarcie pracowni, gdzie będą przyjmowani. W tym samym dniu  

o godzinie 15.00 odbędzie się uroczyste odsłonięcie rzeźby Bohdana Smolenia przy  

DS. „BRATNIAK”. 

• 17 maja br. odbędą się uroczyste promocje habilitacyjne i doktorskie oraz odnowienia 

doktoratów, planuje się także wręczenie zaległych medali za wieloletnią służbę oraz KEN. 

Przepisy nie umożliwiają przekazania medalu w inny sposób niż poprzez wręczenie go przez 

odpowiednią osobę.   

 7 czerwca br. odbędzie się 70-lecie Wydziału Leśnego.  

 21 czerwca br. odbędzie się nadanie tytułu doktora honoris causa prof. Jerzemu 

Zawistowskiemu. Nadanie tytułu doktora honoris causa prof. W. Praźnikowi planowane 

jest dopiero na wrzesień. 

 27 – 28 czerwca br. odbędzie się jubileusz Wydziału Technologii Żywności. 

Poinformował, że następne posiedzenie Senatu odbędzie się 24 kwietnia br. wyjątkowo  

o godzinie 8.00. Zmiana godziny spotkania Senatu wiąże się z zaplanowanym na godz. 12.00  

w Centrum Kongresowym spotkaniu elektorów z kandydatami na rektora. Ze względu na to, 

również rozważa się przeniesienie posiedzenia Senatu na Wydział Leśny. Wybór elektorów 

nieco się przesunął w czasie z powodu konieczności przeprowadzania wyborów 

uzupełniających.  

Poinformował, że podczas wizyty u Prezydenta Miasta Krakowa złożony został odpowiedni 

dokument w sprawie Budynku Jubileuszowego. Obecnie procedowana jest sprawa jego 

wyceny. Sporządzenie operatu szacunkowego jest po naszej stronie, dlatego mgr inż. Anna 

Tyrała – kierownik Działu Gospodarki Nieruchomościami współpracuje z rzeczoznawcą. Ze 

względu na mające się odbyć wybory na funkcję prezydenta Miasta Krakowa wolelibyśmy, aby 

sprawa Budynku była zakończona jeszcze podczas trwającej kadencji władz miasta.  

W międzyczasie złożyliśmy stosowne dokumenty u Wojewody Małopolskiego, gdyż to on musi 

procedować sprawę bonifikaty wykupu tego Budynku. W trakcie jest także wyjaśnianie 

wysokości VAT za działkę pod Budynkiem Jubileuszowym – czy ma on być naliczony od całości 

czy od udzielonej bonifikaty – są to znaczące różnicę. Gdy otrzymamy operat szacunkowy to 

będziemy mogli dopiero występować o bonifikatę i dalsze czynności do władz miasta, gdzie 
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sprawę ten prowadzi Andrzej Kulig – I Zastępca Prezydenta Miasta Krakowa ds. Polityki 

Społecznej i Komunalnej.  

Poinformował, że zakończyliśmy rozliczanie inwestycji, jaką była budowa Polikliniki 

Weterynaryjnej. Podobnie ostatnie dokumenty są już przekazywane w sprawie rozliczenia 

Centrum Innowacji oraz Badań Prozdrowotnej i Bezpiecznej Żywności. Podziękował 

Kanclerzowi i całemu jego pionowi za przygotowanie i pilnowanie dokumentacji związanej  

z tymi przedsięwzięciami. Są to dla nas bardzo ważne i niezwykle kosztowne inwestycje. 

Prorektor ds. Kształcenia dr hab. inż. Andrzej Bogdał, prof. URK, poprosił członków Senatu  

o udział w głosowaniu w głosowaniu elektronicznym, które przewidziane jest na 27 marca br. 

Głosowanie będzie miało związek z przyjętymi dziś dwoma kierunkami studiów. Zgodnie  

z zapisami Ustawy musimy niezwłocznie znowelizować przyjęte wcześniej uchwały 

rekrutacyjne.  

Prorektor ds. Ogólnych prof. Andrzej Lepiarczyk przypomniał, że w dniu dzisiejszym  

o godzinie 13.00 w gabinecie Rektora odbędzie się spotkanie z przedstawicielami związków 

zawodowych. W spotkaniu uczestniczyć będzie także Kwestor.  

Poinformował, że podczas wyborów elektorów napotkano pewne trudności. Myślał, że 

możliwość głosowania elektronicznego usprawni te wybory, jednak okazało się, że niektórzy 

pracownicy nie czytają maili i nie oddali przez to głosu. Na szczęście udało się już dokonać 

wyboru elektorów, ostatnia zmiana została dziś zatwierdzona. Dodał, że kalendarz wyborczy 

został zamieszczony na stronie internetowej URK. Omówił i przedstawił Kalendarz Wyborczy na 

Rektora URK.  

20 marca 2024 – 28 marca 2024 Zgłaszanie kandydatów na rektora przez członków Senatu, 

Radę dyscypliny oraz pracowników Uczelni. Pisemne 

zgłoszenia na formularzu kandydatów na rektora, wraz ze 

zgodą kandydata, należy złożyć w pokoju 107,  

al. Mickiewicza 21. 

 

10 kwietnia 2024   Posiedzenie Kolegium elektorów (celem wybrania 

przewodniczącego) al. Mickiewicza 21, Wydział Rolniczo-

Ekonomiczny sala 403, godz. 10:00. 
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17 kwietnia 2024   Posiedzenie Senatu (zaopiniowanie kandydatów na 

rektora). 

 

19 kwietnia 2024   Posiedzenie Rady Uczelni (wskazanie kandydatów na 

rektora). 

 

24 kwietnia 2024   Spotkanie kandydatów na rektora z elektorami oraz 

społecznością Uczelni. Al. 29 Listopada 46, Centrum 

Kultury i Kształcenia Ustawicznego Aula, godzina 12:00. 

 

29 kwietnia 2024   Wybory rektora I tura, al. 29 Listopada 46, Centrum 

Kultury i Kształcenia Ustawicznego, Aula, godzina 10:00. 

 

6 maja 2024   Termin rezerwowy dla II tury wyboru rektora.  

Al. 29 Listopada 46, Centrum Kultury i Kształcenia 

Ustawicznego, Aula godzina 10:00 

 

Kwestor zwrócił uwagę na niespójność we wskazanym w Kalendarzu terminie spotkania 

Senatu na 17 kwietnia, a wspomnianym przez Rektora terminie 24 kwietnia br.  

Rektor poinformował, że wśród kandydatów na rektora mogą się pojawić kandydaci z grona 

elektrów a nie można łączyć tej funkcji. W rezultacie może nastąpić konieczność 

przeprowadzenia wyborów uzupełniających do grona elektorów. Biorąc pod uwagę 

dotychczasowe problemy z tym związane będzie to głosowanie prawdopodobnie stacjonarne  

i jedynie wśród tej grupy przedstawicieli, której ta osoba będzie dotyczyła.   

Dziekan Wydziały Technologii Żywności prof. Aleksandra Duda zwróciła uwagę, iż na 29 

kwietnia br. zaplanowano wybory rektora. Jest to tydzień długiego weekendu majowego, gdzie 

większość osób planuje urlopy.    

Prorektor ds. Ogólnych prof. Andrzej Lepiarczyk poinformował, że Statut sztywno wskazuje, iż 

musi minąć miesiąc. 

Rektor poinformował, że 17 kwietnia br. odbędzie się spotkanie Senatu z kandydatami na 

rektora, podczas którego kandydaci będą mieli możliwość krótkiego zaprezentowania się. 

Następnie odbędzie się debata i głosowanie nad wyrażeniem opinii o kandydatach. Dwa dni 
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później odbywa się dokładnie to samo podczas spotkania Rady Uczelni, gdzie Rada dokonuje 

wskazania kandydata. Zdążały się przypadki na innych uczelniach, gdzie rada uczelni nie 

wskazała kandydata na rektora spośród zaprezentowanych i pozytywnie zaopiniowanych przez 

senat kandydatów. Może nastąpić sytuacja, w której nie zostanie kandydat na rektora 

wskazany, przez co elektorzy nie będą mogli dokonać wybory i cała procedura wyborcza 

rozpocznie się od nowa. Dlatego 24 kwietnia br. po Senacie o godzinie 12.00 odbędzie się 

spotkanie elektorów z kandydatami na rektora. Zapis Statutu mówi, że od spotkania elektorów 

z kandydatami musi minąć 5 dni.  

Dziekan Wydziały Technologii Żywności prof. Aleksandra Duda złożyła formalny wniosek  

o zmianę kalendarza wyborczego ze względu na długi weekend majowy, przed którym 

zaplanowano wybór rektora. 20% elektorów stanowią studenci. 1 – 3 maja br. nie odbywają się 

zajęcia. Wielu pracowników, którzy także są elektorami wybiera w tym czasie zaległe urlopy. 

Obawia się, że wskazany termin wyborów na ten czas spowoduje problemy z frekwencja 

elektorów. Zwróciła uwagę, że Statut wskazuje, iż musi nie mniej niż miesiąc, wiec można ten 

termin przesunąć na czas po weekendzie majowym.  

Rektor potwierdził, że przesunięcie terminu wyborów nie jest problemem.  

Prorektor ds. Ogólnych prof. Andrzej Lepiarczyk podziękował za zgłoszone uwagi. Zapewnił, że 

zostaną one wzięte pod uwagę i nastąpi zmiana terminu wyboru rektora na termin po długim 

weekendzie majowym. Aktualny Kalendarz Wyborczy zostanie zamieszczony na stronie 

internetowej.  

Przedst. studentów WIPiE Miłosz Opala potwierdzał, że ze względu na brak zajęć w weekend 

majowy i możliwość ich nie odbycia się także przed tym wolnym czasem, mogą nastąpić 

problemy w obecnościach studentów elektorów podczas wyborów. W imieniu wszystkich 

studentów popiera wniosek o zmianę terminu wyboru rektora.      

   

Rektor poinformował, że w rezultacie przeprowadzonej dyskusji pierwsza tura wyboru Rektora 

odbędzie się 6 maja br., a ewentualna druga tura 9 maja br.  

Dziekan Wydziału Rolniczo-Ekonomicznego prof. Bogdan Kulig poinformował, że  

z powodzeniem przeprowadzono rekrutację na studia podyplomowe prowadzone wspólnie  

z Agencją Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa, pn. Rolnictwo (edycja dla doradców 

rolniczych) oraz pn. Integrowana produkcja roślinna (edycja dla doradców rolniczych).  

W pierwszym przypadku przyjęto 39 osób a w drugim 36. Kierownikiem studiów 
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podyplomowych pn. Rolnictwo został dr hab. inż. Andrzej Oleksy, prof. URK, a kierownikiem 

studiów podyplomowych pn. Integrowana produkcja roślinna prof. dr hab. inż. Janina 

Gospodarek. Kwota dotacji na te studia to 1,3 mln. zł. 

Dziekan Wydziału Inżynierii Środowiska i Geodezji dr hab. inż. Leszek Książek, prof. URK 

poinformował, że w ramach Światowego Dnia Wody pracownicy Biblioteki Głównej URK oraz 

Wydziału Inżynierii Środowiska i Geodezji organizują spacer śladami znaków powodzi – poznaj 

temperament Wisły. Start rozpocznie się 22 marca o godzinie 15.00 sprzed Budynku 

Jubileuszowego. Dodał, że w imieniu Wydziałowej Rady Samorządy Studentów zaprasza na Bal 

WIŚiG, który odbędzie się 12 kwietnia br.  

Dziekan Wydziały Technologii Żywności prof. Aleksandra Duda podziękowała za pozytywne 

przegłosowanie obu kandydatur do nadania tytułu doktora honoris causa.  

Dyrektor UCMW UJ-UR prof. dr hab. lek. wet. Kazimierz Tarasiuk podziękował za pozytywne 

przyjęcie wniosku o powołanie jednostki ogólnouczelnianej UCMW. Dodał, że weterynaria 

silnie się rozwija i mocno trzyma. W dalszym ciągu jest gotowa na podjęcie współpracy także  

z Uniwersytetem Jagiellońskim.  

Rektor powiedział, że wraz z Prorektor ds. Nauki gorąco zachęca do prowadzenia wszelkich 

badań interdyscyplinarnych we wszystkich jednostkach URK.  

Z okazji nadchodzących Świat Wielkanocnych złożył życzenia, aby ten czas był okresem 

zadumy, ale także rodzącego się wokół nowego życia. Niech święta upłyną wszystkim  

w radosnej atmosferze. Aby wszyscy znaleźli czas tak dla siebie jak i dla drugiego człowieka. 

Życzył optymizmu w tych trudnych czasach i dialog. Mokrego śmigusa dyngusa!  

 
 
 
 
 
 
 
Protokołowała:            Przewodniczący Senatu    
 
 
 
mgr inż. Ewelina Korbut                                                   dr hab. inż. Sylwester Tabor, prof. URK 
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Osoba odpowiedzialna za głosowanie elektroniczne:            
 
 
 
mgr Monika Marszalik                                                    
 
 
 


